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Vážení a milí spoluobčané, 
přijměte před letními prázd-
ninami mé pozdravení při 
příležitosti dalšího vydání 
Nošovického zpravodaje, kte-
rý přináší do vašich domovů 
aktuální informace ze života 
v naší obci.

Začátek května, který je spo-
jen s významnými státními 
svátky, jsme si připomenuli 
události spojené i s osvobo-
zením naší obce. Ve čtvrtek 
23. května jsem byl pozván do budovy PS 
k jednání „U kulatého stolu“ o případném 
vzniku PZ v Dolní Lutyni. Po tomto dopoled-
ním jednání navazovalo jednání odpolední na 
Ministerstvu dopravy ČR k realizaci dostavby 
mimoúrovňového křížení na D48 Nošovice 
v severovýchodní části PZ Nošovice. Tato 
jednání byla věcná a nyní začínám být pře-
svědčen, že povedou k úspěšným realizacím. 
V sobotu 26. května obec zajišťovala přítom-
nost družstva na „Majstrovstvách Svederní-
ka vo varení kapustnice“. V tomto roce nás 
zastupovalo družstvo „SK Nošovice - Lhoty“, 
které uvařilo velice chutnou „kapustnici“, kte-
rá se však v konkurenci 24 družstev do TOP 
3 neumístila. Ostatní pořadí sděleno nebylo, 
přesto děkuji za vzornou reprezentaci naší 
obce celému družstvu spolku sportovců pod 
vedením jejich předsedy Lumíra Vojkovského.

Ani o prázdninách se u nás společenské a kul-
turní akce nezastaví. Chtěl bych vás tímto 
pozvat k návštěvě akcí, které plánujeme na 
letní měsíce. Ve středu 14. srpna v 14 hodin 
proběhne ve sportovním areálu Setkání sta-
rosty se seniory 63+ a v sobotu 17. srpna 
od 15 hodin proběhnou Nošovické slavnosti. 
Tyto akce se uskuteční pod patronací Obce 

Nošovice, vždy s bohatým 
kulturním programem. Kul-
turní den SOPM se uskuteční 
v neděli 18. srpna od 15 hodin 
jako vždy v areálu ve Vyšních 
Lhotách, 24. srpna pak HMMC 
chystá ve svém areálu „Family 
day“. Radegastův den se v le-
tošním roce konat nebude.

Další informace se týkají střed-
nědobých plánovaných obec-
ních investic, které běží nebo 
se připravují. Stavba Technic-

kého zázemí už běží, venkovní část je z polo-
viny hotova. Podepsali jsme výsledek veřejné 
soutěže na demolici budovy č. p. 111, jejichž 
likvidace byla započata v pátek 21. června. 
Převážná část demolice bude probíhat v prv-
ním červencovém týdnu. Na její vysoutěžené 
ceně jsme ušetřili 2 mil. Kč. Další část veřej-
ných zakázek bude započata v půlce červen-
ce, kdy budeme soutěžit zejména „Výstavbu 
ČOV a kanalizační sítě v části Malých Nošovic“ 
v hodnotě okolo 60 mil. Kč vč. DPH a v plá-
novaných investicích budeme pokračovat. 
Tím, že jsme malá obec s rozsáhlou investiční 
výstavbou, tak si o nás můžete poslechnout 
jak v rozhlasových, tak i v televizních relacích.

Důležité informace týkající se obce:

Byli jsme vyzvání ke zpracování již 3. změny 
Územního plánu obce Nošovice. Žádost podala 
společnost ČEPS a. s. a týká se změny ÚP No-
šovice ve zkráceném řízení z důvodů rozšíření 
rozvodny Nošovice. V přípravné fázi jsme vy-
zvali majitelé nemovitostí v k.ú. Nošovice, aby 
do 15. července podali své podněty.

Byla schválena Obecně závazná vyhláška týka-
jící se daně z nemovitosti, která prošla v obci 
novelou. Tato novela se netýká nepodnikají-

Úvodní slovo
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cích fyzických vlastníků nemovitostí v obci, 
týká se to zejména fyzických a právnických 
osob podnikajících na území k.ú. Nošovice. 
Platné znění Obecně závazné vyhlášky na-
leznete uvnitř tohoto zpravodaje, účinnost 
nabývá od 1. ledna 2025.

Ve spolupráci s Moravskoslezským krajem, 
zejména pak s odborem majetku a jeho práv-
níky, jsme připravili soupis parcel k převodu do 
majetku obce, o které má obec zájem. Jedná 
se minimálně o soupis více než třiceti nemo-
vitostí, které využijeme v dalším rozvoji obce. 
Počet a převodní cena nebyly prozatím stano-
veny, majetek by mohl být o rozloze řádově 
desítky hektarů a cena by se měla pohybovat 
v symbolických částkách.

Zaslali jsme podnět k nabytí majetku ŘSD tý-
kající se vjezdu do obce pro potřebu opravy 
dešťové kanalizace v rámci opravy páteřního 
chodníku, přechodu pro chodce a cyklisty, 
kde se někteří pokouší o stavbu v rozporu se 
stavebním zákonem. Na tuto „černou“ stav-
bu jsme podali podnět k jejímu odstranění 
u SÚ Dobrá. Obdobně postupujeme i u podání 
podnětu k odboru dopravy Magistrátu města 
Frýdek-Místek a Správy silnic MSK, a to z důvo-
dů nebezpečnosti vjezdu/výjezdu z/do obce 
s rozporným vydáním vyjádření k odbočení 
vlevo/vpravo. Nyní přišlo rozhodnutí, které 
v žádném případě nekoresponduje se staveb-
ním zákonem, územně plánovací dokumentací 
a nakonec i se zadáním ke zpracování křižo-
vatky v dotčeném území jak na k.ú. Nošovice, 
tak i na k.ú. Dobrá tak, jak bylo dojednáno na 
schůzce u náměstka hejtmana zodpovědného 
za dopravu Ing. Podstawky.

Poslední zmínka se týká výkupu nemovitos-
ti o dvou stavbách a přes 7000 m2 na okraji 
obce, kdy obdržela obec nezávaznou nabídku 
k odkupu s tím, že se ZO předběžně dohodlo, 
že nabídku zváží, nechá na něj zpracovat svůj 
nezávazný znalecký posudek a na dalším zase-
dání bude rozhodovat, zdali bude pokračovat 
dále v jednání s vlastníky nebo ne. Každopád-
ně v rámci rozvoje by šlo opět o rezidenční 
výstavbu nájemních bytů pro mladé, obdobné 
tomu, co budeme v nejbližších týdnech zaha-
jovat v části Malých Nošovic.

Zastupitelstvo obce Nošovice se sešlo na 
veřejném projednávání ve středu 5. červ-
na 2024. K projednání mělo několik bodů, které 
jsem vám výše popsal:

• hospodaření obce

• hospodaření základní a mateřské školy

• poskytnutí finančních darů neziskovým 
organizacím

• smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 
MSK – program Kotlíková dotace a

• smlouvy z našeho programu na podporu 
týkajících se energeticky úsporných staveb

• informaci o vyhodnocení veřejných zakázek

• informaci o výkupu nemovitostí v Nošovi-
cích v rámci rozvoje obce

• a další.

Na závěr chci všem občanům Nošovic popřát 
příjemné prožití letních měsíců a našim dětem 
pěkné a slunné prázdniny plné osobitých 
zážitků.

Jiří Myšinský, starosta
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Likvidace hnízd

Obědy pro seniory

Obec se účastnila oslav Dne dětí

Uctění památky padlých bojovníků za druhé 
světové války

V případě zájmu občanů o likvidaci vosích, sršních aj. hnízd, prosíme o kontaktování OÚ 
Nošovice tel. 558 641 332.

Od 22. července do 30. srpna bude obec zajišťovat rozvoz obědů pro seniory z Radegas-
tova šenku. Cena obědu je 142 Kč. V případě zájmu popř. odhlášení, se prosím nahlaste 
paní Renátě Komenské na tel. 724 068 934 do 17. července.

Vedení obce zastoupena starostou se v pá-
tek 14. června účastnila oslav Dne dětí, za 
jehož organizaci zodpovídal Klub rodičů v čele 
s paní Lenkou Sabela. Ta po čtyřech letech 
v jeho čele končí a tyto oslavy byly pro ni, 
jako organizátora poslední. I my se přidáváme 
k poděkování za její odvedenou práci. Krásné 
sváteční odpoledne bylo povedené a musíme 
konstatovat, že jednotlivá vystoupení dětí 
ze ZŠ a MŠ bylo tou „třešničkou na dortu“. 
Tím musíme poděkovat všem pedagogickým 
pracovníkům za jejich přípravu i všem rodičům 
za jejich hojnou účast na tomto klání. Obec 

podpořila tyto oslavy dárky do dovednostních 
soutěží pro děti, které probíhaly po kulturním 
vystoupení.

Obec si na počátku měsíce května položením 
věnce k památníku obětí 2. světové války při-
pomenula osvobození obce Nošovice od na-
cistického Německa. Za druhé světové války 
zahynulo třináct nošovických občanů, jejichž 
vzpomínku připomíná s úctou starostou po-
ložený věnec u památníku, který v minulém 
roce prošel rozsáhlou rekonstrukcí včetně 
jeho okolí. Jiří Myšinský, starosta

Jiří Myšinský, starosta
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Obecně závazná vyhláška obce Nošovice
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OBEC NOŠOVICE 
Zastupitelstvo obce Nošovice 

Obecně závazná vyhláška obce Nošovice 
o stanovení místních koeficientů daně z nemovitých věcí 

 
 

Zastupitelstvo obce Nošovice se na svém zasedání dne 05.06.2024 usneslo vydat na základě § 12 odst. 
1 písm. a) zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitých věcí, ve znění pozdějších předpisů (dále jen 
„zákon o dani z nemovitých věcí“) a v souladu s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku: 

 
 

Čl. 1 
Místní koeficient pro obec 

(1) Obec stanovuje místní koeficient pro obec ve výši 3,0. Tento místní koeficient se vztahuje na 
všechny nemovité věci na území celé obce s výjimkou pozemků zařazených do skupiny vybraných 
zemědělských pozemků, trvalých travních porostů nebo nevyužitelných ostatních ploch.1 

(2) Pokud se na nemovitou věc vztahuje vedle místního koeficientu pro obec také jiný místní 
koeficient, místní koeficient pro obec se na ni nepoužije.2 

 
Čl. 2 

Místní koeficient pro jednotlivé skupiny nemovitých věcí 
(1) Obec stanovuje místní koeficient ve výši 5,0 pro ostatní zpevněné plochy pozemku dle § 5a odst. 1 

písm. e) zákona o dani z nemovitých věcí.  

(2) Obec stanovuje místní koeficient ve výši 5,0 pro jednotlivé skupiny staveb a jednotek: 

a) zdanitelné stavby a zdanitelné jednotky pro podnikání v průmyslu, stavebnictví, dopravě, 
energetice nebo ostatní zemědělské výrobě dle § 10a odst. 1 písm. e) zákona o dani 
z nemovitých věcí, 

b) zdanitelné stavby a zdanitelné jednotky pro ostatní druhy podnikání dle § 10a odst. 1 písm. f) 
zákona o dani z nemovitých věcí. 

(3) Místní koeficient pro jednotlivou skupinu nemovitých věcí se vztahuje na všechny nemovité věci 
dané skupiny nemovitých věcí na území celé obce.3 

Čl. 3 
Zrušovací ustanovení 

Zrušuje se obecně závazná vyhláška obce č. 1/2008, o stanovení místního koeficientu pro výpočet daně 
z nemovitostí, ze dne 10.07.2008. 

Čl. 4 
Účinnost 

Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 01.01.2025. 
 
 
               Mgr. Jiří Myšinský v. r.                                                                    Martina Pačísková v. r. 
     starosta                                                                                          místostarostka 

 
1 § 12ab odst. 1 a 6 zákona o dani z nemovitých věcí. 
2 § 12 odst. 5 zákona o dani z nemovitých věcí. 
3 § 12ab odst. 4 zákona o dani z nemovitých věcí. 
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Obec vyzývá vlastníky pozemků před ploty 
k dodržování zákonných pravidel

Obec vyzývá vlastníky pozemků přináležejících 
k místní komunikaci či účelové komunikace na 
k.ú. Nošovice, aby ve vlastním zájmu odstra-
nili překážky (převážně kameny) a v případě 
potřeby je nahradili ve spolupráci s místně 
příslušným dopravně-správním orgánem ji-
ným dopravním značením, např. balisety či 
jiným (viz obrázky níže).

Obec vydává tuto výzvu z důvodů toho, aby-
chom informovali tyto vlastníky pozemků, 
kteří na nich instalovali jakékoliv jiné, než záko-
nem schválené pevné překážky, tak v případě 
že takto v rozporu se zákonem instalovaná 
pevná překážka bude příčinou jakékoliv újmy, 
ať už hmotné či na zdraví, tak se může vlastník 
pozemku vystavovat, že bude za tuto jakou-
koliv způsobenou újmu brán k zodpovědnosti.

Doslovná citace ze zákona č. 137/1997 Sb., 
o pozemních komunikacích, v pozdějším znění.

§ 29

Pevné překážky

(1) Na vozovkách, dopravních ostrůvcích 
a krajnicích dálnice, silnice, místní komunika-
ce a veřejně přístupné účelové komunikace 
mohou být umístěny pouze dopravní značky 
a zařízení

2
) kromě zábradlí, zrcadel a hlásek; 

ostatní předměty tvoří pevnou překážku.

(2) Pevnou překážku lze umístit na pozemní 
komunikaci pouze na základě povolení silniční-
ho správního úřadu vydaného po projednání 
s vlastníkem dotčené pozemní komunikace 
a se souhlasem Ministerstva vnitra, jde-li 
o dálnici, v ostatních případech se souhla-
sem Policie České republiky. Povolení lze vydat 
pouze za předpokladu, že nebude ohrožena 
bezpečnost a plynulost silničního provozu a že 
žadatel o vydání povolení zajistí na svůj náklad 
všechna potřebná opatření.

(3) Pevné překážky, na 
jejichž umístění nebylo 
vydáno povolení, jsou 
jejich vlastníci povinni 
odstranit na svůj ná-
klad ve lhůtě stanovené 
silničním správním úřa-
dem. Po marném uply-
nutí stanovené lhůty 
je vlastník, popřípadě 
správce dálnice, silnice 
nebo místní komunikace 
oprávněn odstranit pev-
nou překážku na náklady 
jejího vlastníka.

(4) Tvoří-li pevnou překážku 
sloup nadzemního telekomu-
nikačního nebo energetického 
vedení, pro jehož umístění ne-
bylo vydáno povolení silničního 
správního úřadu, může být na 
jeho umístění vydáno povolení 
podle odstavce 2 nebo dohodne 
lhůtu pro jeho odstranění vlast-
ník dotčené pozemní komunika-
ce s vlastníkem dotčeného vedení; nedojde-li 
k dohodě o lhůtě odstranění, rozhodne soud.

(5) Tvoří-li pevnou překážku strom, postupuje 
se podle ustanovení § 15.

2) Zákon č. 361/2000 Sb., o provozu na pozem-
ních komunikacích a o změnách některých 
zákonů (zákon o silničním provozu), ve znění 
pozdějších předpisů.

Děkujeme za respektování zákonem daných 
pravidel.

Jiří Myšinský, starosta
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Projekt má za cíl zvýšit energetickou soběstačnost  
a nezávislost obce na externích dodávkách energie.  
Realizace FVE přispěje ke snížení spotřeby energie  
z neobnovitelných zdrojů o 67,16 MWh ročně, což  
dlouhodobě přinese významné úspory nákladů. Zároveň 
dojde ke snížení negativních dopadů na životní prostředí.

Tento projekt je spolufinancován Modernizačním fondem 
na základě rozhodnutí ministra životního prostředí.

Celkové způsobilé výdaje: 1 165 870,00 Kč
Příspěvek Modernizačního fondu: 608 908,09 Kč
Příspěvek žadatele: 556 961,91 Kč

Termín realizace projektu: 11/2023 – 02/2024

FVE Obec  
Nošovice 27kWp

Instalace fotovoltaiky na budově Radegastova šenku

Tradiční Setkání se seniory obce Nošovice

Ve středu 14. srpna se uskuteční ve Sportovním a společenském areálu v Nošovicích od  
14 hodin tradiční setkání seniorů 63+. Prostřednictvím zástupců Klubu seniorů budou doručeny 
pozvánky. Občerstvení a hudební program zajištěn.
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Nyní jsme blíže k vybudování MÚK D48 Nošovice

Náš starosta Jiří Myšinský se v odpoledních 
hodinách ve čtvrtek 23. května zúčastnil 
jednání na Ministerstvu dopravy ČR k ne-
dostavěným a zároveň slibovaným inves-
ticím ve spojitosti s Průmyslovou 
zónou v Nošovicích. Za přítomnosti 
vedoucích pracovníků ministerstva 
dopravy, ŘSD, MSK a Magistrátu 
Frýdek-Místek došlo ke konsensu-
ální shodě dalšího postupu. Bylo 
sděleno, že nebude vybudováno 
železniční nádraží Nošovice, že ne-
dojde k elektrifikaci tratě Frýdek
-Místek – Český Těšín, která bude 
nahrazena provozem bateriových 
souprav a pak došlo na to podstat-
né, že dojde k realizaci stavby MÚK 
D48 Nošovice, což je samostatné 
napojení obce na dálniční infra-
strukturu v její severovýchodní 
části. Jednoduše řečeno, mělo by 
dojít ke značnému snížení dopravy 
v Nošovicích a to z důvodů, že vlast-
ně pro naši obec vzniká její nový obchvat.

Během dalších dnů proběhlo na našem úřa-
dě a v místě budoucího MÚK Nošovice v PZ 
Nošovice k několika pracovním jednáním 
spolu s vedením ŘSD (MSK) a jeho pracovní-

ky a starostou Vojkovic. Pracovní jednání se 
týkalo dalších postupů spojených s dalšími 
dílčími kroky pro zdárné vybudování MÚK 
D48 Nošovice. Některé projednávané změ-

ny a připomínky se dotknou i připravované 
Změny č. 3 ÚP Nošovice, do které se musejí 
tyto připomínky projednat a případně do ní 
implementovat.

Jiří Myšinský, starosta

Změna územního plánu obce -  
termín prodloužen

Obec Nošovice připravuje změnu územního 
plánu obce Nošovice a vyzývá tímto občany, 
že si mohou podat návrh na pořízení změny 
územního plánu.

O změnu územního plánu může zažádat fyzic-
ká nebo právnická osoba, která má vlastnická 
či obdobná práva k pozemku nebo stavbě na 

území obce. Žádost se podává písemně v ter-
mínu do 15. července 2024.

Bližší informace i formulář žádosti Vám po-
skytneme na obecním úřadě v úředních ho-
dinách.

Jiří Myšinský, starosta
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Obec vyzývá vlastníky psů k dodržování pravidel

Obec vyzývá vlastníky psů, aby dodržova-
li pravidla, která se týkají pohybu těchto 
„domácích mazlíčků“ ve volné přírodě mimo 
své nemovitosti, ale i ve sportovním areálu, 
kde je přítomnost psů provozním řádem 
zakázána.

V obci se množí případy, kdy vlastníci psů 
nedodržují základní pravidla týkající se vol-
ného pohybu mimo nemovitosti a tímto 
nezodpovědným chováním mohou druhé-
mu zapříčinit újmu na zdraví (ať už fyzickou 
nebo psychickou) nebo újmu na majetku. 
Mnozí z vás budou argumentovat, že zrovna 
ten „můj“ nemůže nikomu nic udělat, ale 
vězte, že může. Už jen tím, že mnozí z vás 
nemají ve volném prostranství své psy na 
vodítku, tak vystavujete ostatní k ostraži-
tosti či pocitu strachu. Proto apelujeme na 
to, abyste vždy měli své pejsky na vodítku 
všude tam, kde se může setkat s lidmi či 
hrajícími dětmi nebo dalšími zvířaty a to 
platí i pro případy jak v lese, u řeky nebo 
pod valem apod.

V poslední době jsme v obci zejména za-
znamenali aroganci některých vlastníků psů 
a to v tom, že ignorují zákaz přítomnosti psů 
ve sportovním areálu. Vzhledem k tomu, že 
tomuto nešvaru nelze jinak zabránit než 
tím, že budeme dokumentovat tyto případy 
a posléze tyto přestupkové podněty bude-
me zasílat ke správnímu řízení na Magistrát 
města Frýdek-Místek. Poslední dobou také 
zaznamenáváme volně pobíhající psy před 
ploty po místních komunikacích. Stížnosti 
jsou zejména od „kolařů“, protože i malý 
pes může zaútočit, či připlést se do jízdy 
a zapříčinit i pád cyklisty s následným zraně-
ním. Pakliže se jedná o vozidlo, tak se může 

stát, že volně pohybující pes může zapříčinit 
dopravní nehodu nebo může být přejetý.

Protože nezačala ani letní sezóna a na obci 
přibývá těchto stížnosti, tak jsme se roz-
hodli, že budeme činit preventivní opatření 

a tímto opakovacím způsobem apelovat na 
vlastníky psů, aby si je dostatečně zajistili 
proti volnému sběhnutí či jakémukoliv vol-
nému pohybu, kde by mohlo dojít k jaké-
koliv újmě druhé osobě. Bude letní období 
prázdnin, tak vyzýváme vlastníky psů, abys-
te učinili takové kroky k ochraně druhých 
zejména pak v zastavěných oblastech obce, 
v říčních a lesních prostorech v okolí řeky 
Morávky, Žermanického přivaděče či pod 
valem.

V obci stále platí pravidlo, že ve volném pro-
stranství musí být pes na vodítku, v jiném 
případě se majitel psa vystavuje postihu.

Děkujeme za respektování nastavených 
pravidel.

Jiří Myšinský, starosta
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NOŠOVICKÉ

15:00 HODIN

SPORTOVNÍ AREÁL ZA ZŠ

OBČERSTVENÍ
ZAJIŠTĚNO OD MÍSTNÍCH SLOŽEK

15:00 hod.
15:15 hod.
16:00 hod.
17:00 hod.
18:15 hod.
19:00 hod.
21:00 hod.
22:15 hod.
23:00 hod.

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
FOLKLÓR ZE SVEDERNÍKU
PSÍ SHOW 
INFLAGRANTI
SLACK SHOW 
VERONA
HODINY
FIRE SHOW 
NAGAUČ

Skákací hrady  •  Lezecká stěna  •  Koně  •  Malování na obličej  •  Doprovodný program pro děti

2 20 4
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Počet zapsaných voličů
Počet vydaných obálek
Počet platných hlasů ve volebním okrsku celkem 298
% účasti

Pořadí Strana Počet hlasů

1. ANO 2011 č. 14 114
2. STAČILO! č. 26 53
3. SPOLU č.17 43
4. PŘÍSAHA a MOTORISTÉ č. 9 33

5. - 6. PRO - Jindřicha Rajchla č. 6 12
5. - 6. Česká pirátská strana č. 23 12

7. Starostové a osobnosti pro Evropu č. 21 11
8. SPD a Trikolora č. 3 8
9. Sociální demokracie č. 20 7
10. SEN 21 a Volt Česko č. 10 2

11. - 13. LEPŠÍ ŽIVOT PRO LIDI č. 5 1
11. - 13. URZA.CZ č. 7 1
11. - 13. ALIANCE ZA NEZÁVISLOST ČR - proti přijetí eura! č. 30 1

299

36%

Výsledky hlasování ve volbách
do Evropského parlamentu 2024

ve volebním okrsku Nošovice

833

Výsledky voleb v obci Nošovice
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Osmnáct let s investorem za humny je pozitivní 
zkušenost

Náš starosta Jiří Myšinský se ve čtvrtek 
23. května zúčastnil jednání „U kulatého 
stolu“ v Poslanecké sněmovně PČR, kde 
přítomné zástupce vlády, poslanecké sně-
movny a starostů z Karvinska v rámci svého 
příspěvku informoval o vlivu PZ Nošovice na 
život v obci po více než 15 letech od zahájení 
výstavby. Mimo jiné zde popsal nedokon-
čenou investici spočívající v napojení PZ na 
D48 MÚK Nošovice, ale také zmínil i pozitivní 
oblasti, které přispěly k rozvoji obce. Akce 
byla svolána z důvodu zamýšlené výstavby 
gigafactory v Dolní Lutyni na Karvinsku.

Jaké byly obavy z příchodu investo-
ra do relativně malé obce? A jak to 
vypadá dnes?

Samozřejmě panovaly obavy a zejména 
potom, kdy se řešil problém PZ Hranice 

na Moravě a odchod investora z něj. Oba-
vy nakonec byly liché, protože mentalita 
východoasijských investorů je jiná než ta 
západoevropská, oni hledají stabilní geopo-
litické prostředí spjaté s jejich dlouhodobou 
vizí a při každé možnosti nehledají důvody 
k odchodu, ať už je to z důvodů levnější 
pracovní síly či jiných důvodů.

Jaké jsou ekologické následky jeho 
příchodu, jak se změnilo životní pro-
středí v obci a okolí?

Tak po výstavbě průmyslové zóny určitě. 
Budu se v dnešních dnech opakovat, ale 
co se týče životního prostředí a příchodu 
jihokorejského investora tak mohu konsta-
tovat, že se od nich máme ještě co učit. Už 
při přípravě zóny spolupracovali k vytěžení 
vzrostlých stromů a následnému zpětnému 
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zasazení do zónové výstavby. Nyní v rámci 
spolupráce z okolními obcemi nebo spolky 
organizují výsadbu zeleně v Beskydech na 
územích jednotlivých spolupracujících obcí 
nebo jen pro zmínku mohu uvést jejich vý-
sadbu květinových záhonů uvnitř závodů 
včetně instalace včelích úlů a mnoho dalších 
obdobných projektů. Co se týče případných 
odchylek např. v čistotě ovzduší, tak musíme 
konstatovat, že si tyto skutečnosti hlídá jak 
společnost, tak i my máme v obci instalova-
nou mobilní laboratoř kvality ovzduší, která 
poskytuje naměřená data ČHMÚ.

Máte v blízkosti obce rezervaci NATU-
RA 2000 podobně jako Dolní Lutyně. 
Poznamenala ji nějak výrobní činnost 
investora?

Ano, na katastru obce v okolí koryta řeky 
Morávky ve vzdálenosti asi 700 m od oploce-
ní společnosti se nachází rezervace NATURA 
2000 a taky přírodní park Skalická Morávka. 
Jestli výrobní závod má vliv na tyto rezer-
vace budou muset posoudit jiní odborníci, 
ale my jsme v obci žádné takového signály 
nezaregistrovali. Ba naopak, zaregistrovali 
jsme návrat některých druhů ptactva, jako 
je například volavka popelavá a do koryta 
řeky se nám vrátil rak říční.

Zaměstnanost: příchod zaměstnan-
ců z jiných míst pohledem obyvatel 
obce. Byly či jsou z toho nějaké pro-
blémy? Dopravní? Kriminalita? Příliv 
obyvatel, kteří se chtějí usadit? Ne-
dostatek občanské vybavenosti, di-
menze obchodů, zdrav zařízení, škol?

Co se týče této oblasti, tak mohu konstato-
vat, že v době, kdy průmyslová zóna vyrost-
la, tak jsme v Nošovicích neřešili problém se 
zaměstnaností, protože už od počátku 80. 
let minulého století u nás vyrostl pivovar 
Radegast, v kterém naši občané dlouho-
době nacházejí pracovní příležitosti. Takže 

i dnes mohu potvrdit, že řádově jednotky 
občanů v produktivním pracovním věku je 
zaměstnáno v jednotlivých závodech nachá-
zejících se v průmyslové zóně. My jsme to 
od počátku vnímali, že v zóně se bude ze-
jména řešit nezaměstnanost velkých měst, 
které jsou v blízké dostupnosti naši PZ jako 
je například město Havířov, Český Těšín, Frý-
dek-Místek apod., kde se začaly projevovat 
dopady útlumu spojené s těžbou uhlí v MSK. 
Každopádně se to potvrdilo, zaměstnaci jsou 
převážně z těchto měst a řádově jednotky 
jsou zaměstnanci z Polska či Slovenska. Ně-
kolik desítek zaměstnanců a to zejména ve 
vyšších manažerských pozicích jsou občané 
Jižní Koreje. Určitá obava, že by zaměstnávali 
„agenturníci“ ukrajince, rumuny či občany 
z jiných zemích, tak to jsme tu nikdy ne-
zaznamenali. Investor vcelku lpí na kvalitě 
jednotlivých zaměstnanců a mají zavedený 
dosti fundovaný personální systém. Obec 
Nošovice a její občané mají pozemky určené 
k nové výstavbě, ale sami od sebe necítili po-
třebu se jich zbavovat. Obec v tu dobu žádné 
pozemky nevlastnila, takže o nějaké výstav-
bě nájemního bydlení nemohla být řeč. Nyní 
se situace již změnila a obec v letošním roce 
připravuje spuštění výstavby nájemního by-
dlení jak pro mladé do 35 let, tak i nájemní 
bydlení pro ostatní i seniory. Když k tomu 
připočteme i investice soukromých investo-
rů, tak by v Nošovicích mělo do tří let vyrůst 
více než 100 nových bytových jednotek, 
což se předpokládá navýšení počtu obyvatel 
o 350 a to zejména v části Malé Nošovice. 
To bude za dobu od vzniku PZ v roce 2008 
první významný nárůst obyvatel v obci. Co 
se týče výskytu negativních patologických 
jevů, jako je kriminalita, tak to jsme v obci 
nezaznamenali, spíše tím, že v PZ vznikla bu-
dova IZS, kde se nacházejí jednotky hasičů, 
záchranné zdravotní služby a Policie ČR, tak 
se tyto jevy snížily na jednotky přestupků. 
Jediná, ale podstatná chyba, která vznik-
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la již při výstavbě PZ Nošovice je doprava. 
Nedokončené napojení na D48 MÚK Nošo-
vice zapříčinil nadměrnou dopravu v celém 
okruhu průmyslové zóny, což nás velice tíži. 
Do zóny, kde denně najíždí minimálně 13 tisíc 
vozidel je jeden příjezd, který v době napří-
klad dopravní nehody zapříčiní obrovský tlak 
na projíždění po místních komunikací, které 
nejsou absolutně k této zátěži připravené. 
Podle posledních sčítacích statistik katas-
trem obce vyjma D48 projíždí okolo 30 tisíc 
vozidel, což je stejný počet vozidel, který 
projíždí katastrem po D48.

Benefity pro obec z příchodu inves-
tora: můžete nám krátce říct, jak se 
zvýšil příjem do rozpočtu obce a co 
obec z těchto příjmů financovala?

Investor zavedl každoroční podporu z Pro-
gramu Dobrý soused nebo Dobrý soused 
společně. Taky se investor snaží vytvářet 
podporu v naši Základní a mateřské škole. 
V roce 2019 jsme ve spolupráci spolufinan-
cování vystavěli první veřejné osvětlení na 

místní komunikaci pomoci FVE svítidel. Co 
se týče daně z nemovitosti, tak po výstav-
bě se to projevilo ve zvýšeném koeficientu. 
V tomto roce se zastupitelstvo obce roz-
hoduje o navýšení daňového koeficientu 
pro právnické osoby. Samozřejmě si obec 
stanovila, čím může přispět všem občanům 
Nošovic ke zkvalitnění života. Za období do 
dnešního dne obec proinvestovala na zkva-
litnění života v obci ze svých zdrojů částku 
okolo 300 mil. Kč a nyní v období tři až čtyř 
let má připravené nové investiční projekty 
(výstavba již zmíněného nájemního bydlení 
pro mladé i seniory, výstavba ČOV a kanali-
zace v části Malé Nošovice, výstavba objektu 
technických služeb obce) v hodnotě okolo 
400 mil. Kč. To vše by mělo znamenat celkové 
zlepšení žití v naši obci. Dále obec hledá i jiné 
možnosti, kdy chceme místním občanům 
odlehčit od finančního zatížení a to jsme 
našli například v tom, že naši občané jsou 
osvobození od poplatků za odpady, inves-
tujeme do projektu podpory domácnosti 
na obnovitelné zdroje, kdy poskytujeme 
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bezúročné návratné půjčky do výše 200 ti-
síc korun na instalaci fotovoltaických elek-
tráren či na tepelná čerpadla, pro seniory 
spolufinancujeme senior taxi, sociální služby 
včetně možnosti přednostního umístění ve 
smluvním sociálním zařízení, spolufinancu-
jeme s Frýdkem-Místkem dopravu zdarma 
zejména pro dopravu našich dětí do spádo-
vých škol a mnoho dalších dílčích projektů.

Jaká byla podpora státu pro obec 
a přímo pro její obyvatele?

Stát jednak financoval výkupy vytypova-
ných pozemků za cenu 150 Kč/m2 a při vý-
stavbě stát potažmo kraj financoval snížení 
životní úrovně během výstavby každou 
domácnost 100 tisíci korunami. Na počátku 
vyplatil 50 tisíc korun a posléze po dokončení 
stavby doplatil tu druhou splátku. Jak jsem 
již citoval, nejednalo se o financování na jed-
nu nemovitost, ale financoval refundaci na 
každou domácnost v rodinném domě, kde 
se v některých případech nacházelo i vícero 
domácnosti.

Pohled s odstupem let: co všechno 
v obci se změnilo? Jak ty změny dnes 
lidé berou a nakolik byly podstatné?

Myslím si, resp. jsem přesvědčen, že jsme se 
v Nošovicích naučili se zónou žít a nebýt zvý-
šené dopravy, tak ani nepociťujeme, že se 
nám „za valem“ nachází podniky, které denně 
zaměstnávají více než 5000 zaměstnanců.

Investor jako soused – je přínosem? 
Jaké je soužití různých kultur?

Jak jsem psal výše, lidé se zde naučili se 
„zónou“ žít. Vzájemná komunikace mezi in-
vestorem a obcí je velice dobrá, snažíme se 
vzájemně informovat o podstatných zále-
žitostech bez prodlevy, zde žádný problém 
neshledávám. Co se týče komunikace občan 
versus investor, tak se vše stále zlepšuje, 
nyní se mohou přihlásit skupiny občanů k ex-
kurzím, což se pravidelně děje. Také nově 
společnost HMMC zve občany k návštěvě 
Family Day, které se koná v měsíci srpen, kde 
se shledává česká kultura s tou korejskou 
včetně korejské gastronomie. Na závěr chci 
jen deklarovat tu skutečnost, že nejen obec 
Nošovice či Nižní Lhoty, ale celá oblast MSK 
od Ostravy po Beskydy pozitivně pociťuje 
přítomnost investora. Společnost HMMC in-
vestuje v našem kraji nemalé finanční pro-
středky do různých společensko-kulturních 
akcí, tak i do akcí sportovních.

Jiří Myšinský, starosta

Placená inzerce

KADEŘNICTVÍ V NOŠOVICÍCH ZŮSTÁVÁ V PROVOZU… 
Kadeřnice Lucie Bittnerová se na Vás těší od 1.7.2024 v OBECNÍM DOMĚ v salónku v 1.patře. 

KADEŘNICTVÍ   dámské – pánské – dětské         Nošovice 87        tel. 606 952 209 

Provozní doba: Po,St 9-12 13-17   Út,Čt 8-13   Pá 13-18   So na objednání 

DÁREK PRO NAŠE KLIENTKY: Jako bonus k využití kadeřnictví nebo manikúry (nehtové modeláže) 
získáte dárkovou poukázku na péči o pleť s poradenstvím a denním líčením kosmetikou Mary Kay. 
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Setkání zástupců obcí Regionu Slezská brána  
se 23. května 2024 uskutečnilo ve Vojkovicích

…předprázdninové zprávy a zprávičky 
z naší školy a školičky…

(Paskov, 24. 05. 2024) – Zástupci členských 
obcí Regionu Slezská brána v květnu zavítali 
na své pravidelné zasedání do obce Vojko-
vice.

Přítomné zástupce obcí Regionu Slezská 
brána přivítal místní starosta Petr Tesarčík. 
Z projednávaných bodů programu můžeme 
zmínit Den regionů, který by v případě schvá-
lení dotace z Fondu malých projektů Eurore-
gionu Beskydy v rámci priority 2 – Cestovní 
ruch měla ozvláštnit delegace a účinkující 
z Polska jako partnera projektu. Rovněž 
vydání výletníku v rámci projektu Křížem 
krážem Slezskou bránou 2024, který pořá-
dá pro seniory z regionu Středisko volného 
času Vratimov, je plánováno na Den regionů 
21. září 2024 v Paskově.

Zástupci obcí Regionu Slezská brána schvá-
lili účetní závěrku za rok 2023 a závěrečný 

účet za rok 2023. Závěrečný účet musí po 
jeho schválení projed-
nat zastupitelstva jed-
notlivých obcí svazku na 
svých nejbližších zase-
dáních.

„Svazek obcí hospoda-
řil v roce 2023 s celkovými příjmy ve výši 
2,498 mil. Kč (139,2 % schváleného rozpoč-
tu) a celkovými výdaji ve výši 2,523 mil. Kč 
(107,4 % schváleného rozpočtu). Rok 2023 
byl tedy uzavřen s rozpočtovou ztrátou 
ve výši 24.983 Kč oproti plánované ztrátě 
555.000 Kč. Tato ztráta byla kryta rezervou 
z hospodaření z předchozích let. Stav pro-
středků na účtech svazku a v pokladně byl 
k 31. 12. 2023 ve výši 680.719 Kč,“ zmínil mís-
topředseda RSB Rostislav Kožušník.

Další zasedání proběhne dne 12. 09. 2024 
v Žabni.

Než se po dlouhých deseti měsících zase na 
chvíli zavřou dveře naší školy, pojďme se po-
dívat, co se v posledních týdnech tohoto 
roku ve škole událo.

K zápisu do 1. třídy, který proběhl 18. dubna, 
přišlo 7 budoucích školáčků.

11. dubna proběhla na naší škole pro žáky 
1. ročníku myslivecká přednáška. Povídali si 
o zvířátkách v lese, o práci myslivců, pro-
hlédli si různá paroží, koukali přes dalekohled. 
Žáci měli spoustu otázek a jako dárek dostali 
krásné kalendáře.

Žáci 4. a 5. ročníku v rámci projektové výuky 
měli možnost shlédnout krásnou výstavku 
hornin a nerostů s poutavým vyprávěním 
p. Havelky. Ten žákům vysvětlil základní rozdí-
ly mezi horninami a nerosty, co vše se z nich 
vyrábí a k čemu slouží. Žáci si zopakovali stup-
nici tvrdosti, pracovali se vzorky minerálů 
a hornin, poznávali jejich vlastnosti atd.

Den Země v 2. a 3. třídě slavili v pátek 
25. 4. 2024, ale věnovali se mu celý týden, 
kdy byl vyhlášen „Barevný týden“. S dětmi si 
povídali o ochraně životního prostředí a vody 
(zároveň byl oslaven Den vody) a o třídění 
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odpadu. Žáci se také seznámili s Těšíkovskou 
kyselkou, kde pozorovali, jak se na PET láhvi 
ukládají železo a minerální látky, které kyselka 
ve velkém množství obsahuje.

Ve 4. a 5. třídě si žáci připomněli, že den Země 
je svátek, který má za cíl připomínat lidem, 
že nemáme jiný domov, tudíž bychom o něj – 
tedy naši planetu Zemi – měli pečovat. Čím 
planetu ničíme nejvíc, proč to děláme a jaké 
cesty vedou k možné nápravě? Jak mohou 
sami žáci přispět k ochraně přírody?

V úterý 30. dubna v naší škole probíhal Den 
čarodějnic. V první vyučující hodině měla 
každá třída svůj program. Poté šla celá škola 
vymetat pavučiny do MŠ, do kuchyně, na 
Obecní úřad, do obchodu a do Šenku. Všude 
nás vřele přivítali a dětem – čarodějům a ča-
rodějnicím - připravili sladkou odměnu. Po 
vymetení pavučin šli všichni společně opékat 
špekáčky.

V pátek 3. 5. 2024 se žáci 5. ročníku zúčastnili 
poučné, ale přesto zábavné soutěže nazvané 
Kvízomat z oblasti biologie, první pomoci, 
bezpečné dopravy a ochrany zdraví.

V úterý 7. května 2024 se několik našich žáků 
spolu s paní učitelkou zúčastnili Adraběhu 
ve Frýdku-Místku. Byl to běh pro dobrou 
věc - na podporu dobrovolnictví u seniorů, 
dětí a dalších lidí, kteří potřebují pomoc. Po 
skončení soutěže a vyhlášení výsledků se byli 
projít Faunaparkem, poté si opékali párky.

I v tomto školním roce docházela do naší 
školy organizace primární prevence Renar-
kon. Proběhly tři bloky po dvou vyučova-
cích hodinách. Každá lekce se uskutečňovala 
v samostatné 1. třídě, spojené 2. a 3. tří-
dě, 4. ročník byl spojen s 5. třídou. V rámci 
jednotlivých bloků se hovořilo vždy o jiném 
tématu - formou kreslení, scének, skupi-
nové práce, diskuzí a her. 1. třída hovořila 
o nebezpečných situacích, svých obavách, 

o kamarádství a vlastnostech lidí. Ve 2. a 3. 
ročníku se hovořilo o slušném chování, to-
leranci a kamarádství. Ve 4. a 5. ročníku se 
měly děti ve skupině zamyslet nad tím, co 
rády/nerady vidí (např. nerady vidí, když si 
na ně ostatní ukazují prstem, rády vidí, když 
jim někdo dá dárek), co rády/nerady poslou-
chají (např. rády slyší, když jim někdo říká, že 
je má rád a nerady slyší urážky nebo že si 
mají uklidit pokoj), co si myslí, že je příjemné 
říkat druhým. Další setkání proběhlo na téma 
samoty - kamarádství a poslední blok byl vě-
nován tématu sebevědomí.

V rámci hudební výchovy 4. a 5. třídy se usku-
tečnila soutěž v tanci, nazvána „Král a krá-
lovna tanečního parketu“, přesněji ve valčíku 
a polce. Této soutěži předcházela příprava, 
kdy se obě třídy učily taneční krok a tanec 
si zkoušely na různé lidové písně. Nejprve 
proběhla soutěž ve valčíku, poté v polce. Ka-
ždý hoch tančil s každou dívkou, všichni žáci 
tančili s paní učitelkou i paní asistentkou. Poté 
proběhlo anonymní hlasování. Výherci obdr-
želi diplom, sladkou pochoutku a zatančili si 
spolu závěrečný vítězný tanec.

Základní škola Paskov vyhlásila soutěž Mladí 
výtvarníci na téma „Jestliže chci vyhrávat, 
musím tělu pomáhat. Denně chodit sporto-
vat, nejenom si pořád hrát“. Naši školu re-
prezentovala žačka 3. třídy Lara Šedá, kte-
rá se umístila na 2. místě. S paní učitelkou 
se zúčastnila workshopu s malířkou Hanou 
Buchtovou na zámku v Paskově.
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V pátek 24. května proběhla u Žermanické 
přehrady oblíbená environmentální soutěž 
„Zlatý kapřík“, kde družstvo 4 žáků naší školy 
plní různé úkoly z oblasti vodních živočichů 
a na závěr si vyloví osobně svého kapra. Po-
časí přálo a už se těšíme na další ročník.

Pětice žáků 4. ročníku byla vyslána do ZŠ 
Dobratice na matematický projektový den 
zaměřený na téma „úhel“. Žáci plnili úkoly 
na stanovištích a teoreticky i prakticky se 
seznámily s úhlem a geometrií v praxi.

Ve středu 22. května se naši předškoláci spo-
lu s žáky základní školy vydali do Planetária 
v Ostravě. Mimo různých aktivit viděli po-
hádku „Lucie a tajemství padajících hvězd.“

V pondělí 3. června byl pro předškolní děti 
a žáky 1. až 4. ročníku zorganizován celodenní 
výlet na Macochu a Punkevní jeskyně. Po 
3,5 hodinách cesty autobusem přesedly děti 
na vláček, který je přivezl k lanové dráze na 
propast Macochu. Po krásných výhledech do 
propasti nás čekal oběd, následně prohlídka 
a plavba na loďkách v Punkevních jeskyních. 
Doufáme, že si děti přivezly krásné vzpomín-
ky a nějaké zajímavosti o jeskyních.

V termínu 2. – 4. června se páťáci vydali na 
tradiční rozlučkový výlet do Prahy. Vydali se 
prozkoumat krásy našeho hlavního města. 
Navštívili Vyšehrad, výstavu v České tele-
vizi, vystoupali na Petřínskou věž, prošli si 
krásnou noční Prahu. Nesměly chybět ani 
tobogány a skluzavky v Aquapalace.
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Žáci 2. – 5. ročníku se vydali na školní výlet 
do Kroměříže.

Žáci 1. ročníku si zajeli vlakem na celodenní 
výlet do Bohumína do HOBBYPARKU, kde je 
čekala Mauglího stezka, Mauglího ranč, Mau-
glího labyrint, dopravní hřiště a samozřejmě 
taky oběd.

A jak se měly děti v mateřské škole? Ani 
tady se nezapomnělo na den Země, kdy se 
celá školka vypravila do našeho lesa. Cestou 
děti plnily úkoly, jako například poznávaly 
květiny, poslouchaly zvuky lesa, skládaly 
obrázky zvířat a květin, házely šiškami, tří-
dily odpadky.

Na den čarodějnic se celá mateřská školka 
proměnila v jednu velkou čarodějnickou par-
tu. Děti tančily, zpívaly, vařily lektvary, lovily 
pavouky a samozřejmě soutěžily a létaly na 
koštěti.

Ke dni matek si letos děti připravily pro své 
maminky wellness odpoledne. Maminky krom 
písniček a básniček čekala masáž, cvičení 
jógy, česaní vlasů a masáž hlavy a nechybělo 
ani občerstvení.

Aby to našim tatínkům nebylo líto, připravili 
jsme i pro ně v červnu soutěžní odpoledne. 
Jedné třídě počasí nepřálo, tak se společně 
sešli ve školce, zahráli si hry, soutěžili ve sta-
vění věže a na závěr si poseděli u pohoštění. 
Druhá třída měla počasí přívětivější a tak se 
vydali k lesu, kde tatínci soutěžili v jízdě dětí 
v kolečkách a nesení dětí na zádech. Na závěr 
si všichni opekli špekáčky.

K zápisu do mateřské školy na příští školní 
rok, přišlo 15 nových dětí a my se na ně už 
moc těšíme.

Po třech letech se v úterý 28. května do 
naší mateřské školy sjeli zástupci okolních 
školek. Přijely děti z Vyšních Lhot, Dobratic, 
Vojkovic, Morávky a Pražma. Ve spolupráci 
s MAP Pobeskydí (Místní akční skupina) jsme 
pro děti na dopravním hřišti pořádali akci 
pod názvem „Bezpečně po silnici aneb do-
pravní školička“. Nad vším dohlížel zástupce 
Dálniční policie. Děti si mohly vyzkoušet, jak 
to funguje v silničním provozu, poznávaly 
značky, řídily se pravidly a semaforem. Každá 
mateřská škola si odvezla diplom, medaile 
a stolní hru Doprava v kostce

Aktivita je realizována v rámci projektu Místní akční plán Frýdek-Místek IV  
(reg. č. CZ.02.02.XX/00/23_017/0008154), který je podpořen z operačního programu  

Jan Amos Komenský. Další informace naleznete na www.vzdelavaninafm.cz



Nošovický ZPRAVODAJ

20

Ve čtvrtek 20. června se celá mateřská škola 
vydala na školní výlet. Tentokrát jeli na zámek 

Kunín, kde nás čekal téměř tříhodinový pro-
gram, zakončen opékáním špekáčků.

Klub rodičů pro všechny děti a žáky při-
pravil náš tradiční den – RADOVÁNKY, kte-
ré za slunečného počasí proběhly v pátek 
14. června 2024 na hřišti za školou. Děti naší 
mateřské a základní školy si připravily taneč-
ní vystoupení a závěrem odcházející páťáci 
předali symbolickou štafetu našim novým 
budoucím prvňáčkům. Na děti čekalo občer-
stvení a taky skákací hrady, jízda na poníkovi, 
malování na obličej atd.

Slavnostní ukončení školního roku 2023/2024 proběhne v pátek 28. června 2024 v 8h 
v tělocvičně školy, poté se žáci rozejdou do svých tříd, kde si přeberou svá vysvědčení.

Prázdninový provoz mateřské školy bude do pátku 12. července 2024.

Přejeme všem krásné a slunečné prázdniny.

Za MŠ a ZŠ Nošovice, 
Sklářová Jana, Slováček Igor
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Zprávy od hasičů

Duben a květen jsme prožili především ve 
znamení tradic, které obzvláště pro naše 
občany pořádáme již po desetiletí.

Nejprve nás poslední dubnový den čekalo 
stavění máje, kterého se účastnili malé i velké 
čarodějky a čarodějové. Pro děti jsme připra-
vili malé nenáročné soutěže, za které byly 
děti odměněny sladkou odměnou. Nazdo-
bili jsme májku a naši siláci z vesnice nám 
ji pomohli postavit na své místo. A tak, jak 
tradice praví Májka stála celý měsíc a zdobila 
náš sportovně kulturní areál. Skáceli jsme 
ji 31. 5. a ten den jsme uspořádali i obec-
ní smažení vaječiny. Počasí nám tentokrát 
nepřálo a přihnala se deštivá bouře, která 
sice nevyhnala návštěvníky, ale kvůli počasí 
byla účast na této akci velmi malá. Bohužel 
domluvená hudba nám nezahrála ani jednu 
notu, neboť přívalový déšť doslova zaplavil 
celé kryté pódium a s tím i jejich techniku. 
I přesto se akce účastnilo na 6 desítek ob-
čanů a usmažila se pod přístřeškem vaječina 
z 314vajíček. Ráda bych poděkovala všem 
účastníkům, že se s námi přišli se svými ro-

dinami pobavit a všem hasičům a hasičkám 
patří rovněž poděkování za přípravu.

Dále jsme v květnu pořádali dětskou soutěž 
O pohár starosty obce Nošovice s memori-
álem Ladislava Kunčického. Celkem se účast-
nilo 13 družstev a všechny děti si odnesly 
krásnou odměnu. Poděkování za věcné ceny, 
poháry a medaile patří především Obci No-
šovice, Doberskému okrsku a paní Kunčické.

KATEGORIE MLADŠÍ
1 – SDH DOBRATICE
2 – SDH VOJKOVICE
3 – SDH NOŠOVICE
4 – SDH PASKOV „A“
5 – SDH PASKOV „B“
6 – SDH NIŽNÍ LHOTY

KATEGORIE STARŠÍ
1 – SDH VOJKOVICE
2 – SDH NOŠOVICE
3 – SDH DOBRATICE
4 – SDH NIŽNÍ LHOTY
5 – SDH DOBRÁ
6 – SDH PASKOV RŮŽOVÝ
7 – SDH PASKOV ZELENÝ
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O týden později naši mladí hasiči bojovali na 
okresním kole Hry plamen. Přes velkou kon-
kurenci obsadili 15.místo v kategorii starších 
žáků.

Při kom, ale stálo štěstí, byl náš jediný doros-
tenec Antonín Řeha v kategorii jednotlivců. 
Tondovi se podařilo své disciplíny vyhrát 
a obsadil celkově první místo v hasičském 
sportu a zajistil si tak postup na Krajské kolo, 
které se konalo 9. června v Novém Jičíně. Zde 
samozřejmě soutěží ti nejlepší z celého kraje 
a Tonda ukázal, že to prostě umí a celkově 
obsadil krásné třetí místo. Tondovi gratu-
lujeme a děkujeme za jeho píli a reprezen-
taci našeho sboru, obce, okresu, ale i kraje. 
Zároveň patří poděkování našim trenérkám 
Petře Komenské a Lucii Vojkovské Klusové.

Blíží se první polovina roku a začátek prázd-
nin a i naši mladí hasiči si zaslouží odměnu. 
Proto naše vedoucí Lucka přichystala s dětmi 
přespávačku v hasičárně, kde v podvečer mu-
sely děti plnit bojové úkoly a různé hasičské 
disciplíny. Poté postupně usnuli u pohádky na 
dobrou noc a druhý den ráno vyjeli společně 
i s některými Benjamínky a vedoucí Jarkou 
Juřicovou do ostravského ZOO. Starostka při-
pravila snídani a svačinku na výlet a mohli 
vyrazit. Celkem jelo 14 dětí a všechny jsme 
v pořádku přivezli zpátky. Děti si tyto dva dny 
náramně užili a těší se na další podobnou akci. 
Holkám patří velké díky.

Všem občanům přejeme krásné léto a dětem 
vydařené prázdniny.

Za SDH Nošovice, 
Martina Pačísková - starostka
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SDH Nošovice Vás zve na akce
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Klub seniorů Nošovice – Nižní Lhoty informuje:

Trénujeme.

Snažíme se zlepšit v bowlingu a vyzvat Senior 
klub Vyšní Lhoty k odvetě a tak 18. dubna 
jsme trénovali. Muži i ženy se snažili! Za muže 
zvítězil Jindra Olšar, na druhém místě byl Mi-
rek Kocián o třetí místo se dělil Petr Motloch 
se Zdeňkem Lewickým. Z žen zvítězila Dáša 
Romanová, o druhé místo se dělila Pavla To-
laszová a Jana Cvičková, třetí místo obsadila 
Maruška Gavlasová. Vítězové byli odměněni 
medailí (Fidorka).

A po roce opět vaječina.

Na vaječině 16. května si přišlo pochutnat 
50 členů klubu. Usmažily jsme celkem 246 
vajíček. Základ byl z uzeného špeku a zelená 
pažitka vaječinu ozdobila. Výbor byl za finální 
výrobek pochválen. Nápojovému občerstve-
ní se opět věnovala Jiřka Murinová. Trošku 
jsme provětrali mozky ve vědomostním kví-
zu. Počasí nám přálo, a tak odpoledne bylo 
velmi příjemné.

Sportovní odpoledne.

Ve Volnočasovém centru v Nižních Lhotách 
11. června proběhlo v krásném počasí spor-
tovní odpoledne. Přišlo si zahrát 47 členů 
klubu. Soutěžili jsme v házení míčkem na cíl, 
skládání puzzle, házení barevných kroužků 
na cíl, tahání sklenic s vodou. Vítězové byli 
odměněni sladkostí. Pak se všichni po spor-
tovním výkonu posilnili grilovací klobáskou, 
kterou připravila Libuška Bednárková. Zábava 
byla dobrá a společnost výborná.

Marie Sobková, kronikářka
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Školní družina

Čas ubíhá jak voda a za chvíli tu bude zase 
konec školního roku. Připomeňme si proto, 
co jsme v závěru školního roku v naší družině 
zažili. Na jaře jsme přivítali jaro a vyzdobili 
jsme naší školu kytičkami a veselými barva-
mi. V prostorách chodeb ZŠ jsme připravili 
velikonoční výstavku a připravovali jsme se 
na Velikonoce. Pekli jsme velikonoční perníč-
ky a pečivo, šili jsme látkové slepičky, barvili 
jsme vajíčka a připravovali jsme velikonoční 
dekorace na velikonoční jarmark. Na jarmark 
jsme pozvali také naše seniory aby si koupili 
ozdoby, které vyráběly naše šikovné děti. 
Naše seniory a rodiče jsme pohostili dezer-

tem a kávou. V dubnu v rámci projektu „Mlé-
ko do škol“ proběhla ochutnávka mléčných 
výrobků v několika etapách - nejdříve jsme 
ochutnávali zakysané výrobky - jogurty a ná-
poje, z mléka jsme si vyrobili ovocný koktejl 
a připomněli si, proč jsou mléčné výrobky 
pro člověka důležité. Od Vánoc jsme si s dět-
mi procvičovali první pomoc v kroužku „Malý 
zdravotník“. Děti si názorně ukazovaly jak 
ošetřit drobná poranění a poskytnout první 
pomoc. V dubnu jsme se zúčastnili soutěže 
„Mladý zdravotník“ ve Frýdku-Místku a naši 
žáci Březinová K., Kelnarová V., Blahutová 

S.,Šmaha A. a Carbol K. obsadili nádherné 
2. místo. Na tradiční smažení vaječiny jsme 
pozvali také za SK Nošovice naše Medvídky, 
p. Vojkovského s paní Ivanou a zastavili se 
také někteří rodiče a byla legrace. Ovoce do 
škol jsme si tentokrát zpestřili melounovou 
ochutnávkou. V kroužku vaření jsme si při-
pravovali různé dobroty - pekli jsme zdravé 
sušenky, připravovali zdravé saláty a vyráběli 
jsme ovocné džusy a kompoty. Na naší školní 
zahradě jsme sázeli zeleninu a pěstovali by-
linky o které se staráme. V případě hezkého 
počasí jsme trávili většinu času na zahradě, 
na hřišti, kde jsme hráli také tenis a nohejbal. 

Teď ještě budeme chodit na vycházky do 
lesa, k řece opečeme si párky, budeme si 
hrát a těšit se na prázdniny. Tak všem krás-
né prázdniny plné sluníčka a po prázdninách 
zase ahoj vaše Leona.
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Třídenní výlet Medvíďat

V pátek 7. června se naše Medvíďata pod 
dohledem čtyř starších Medvědů a Medvědic 
vydaly vlakem do Dvora Králové nad Labem. 
Po dlouhé cestě, s celkem těžkými batohy 
na zádech se všichni ubytovali v ,,Penzionu 
u Námořníka“, kde měli celkové zázemí pro 
víkendový pobyt.

V sobotu po snídani vyrazili pěšky do cca 3km 
vzdáleného SAFARI ZOO, kde strávili takřka 
celý den. Velkým zpestřením byla cesta po 
ZOO v otevřeném autobuse s průvodcem, 
který poutavě vyprávěl po celou dobu jízdy.

Cestou zpátky do penzionu se děti občerstvili 
výbornou zmrzlinou a tím i dobraly energii 
na cestu zpět. Bohužel ne jen na ni. Veškerá 
únava z pěšího pochodu zpátky, při příchodu 
do penzionu byla ta tam. Po výborné večeři 
děti hledaly podle zašifrované zprávy poklad 
a zakončili den táborákem a diskotékou.

V neděli po snídani nastalo velké balení a ces-
ta zpět. Samozřejmě ani tento výlet se neo-
bešel bez drobných ztrát v podobě kšiltovek 
či plyšových zvířátek. Naštěstí újmy na zdraví 
žádné nebyly a děti si výlet krásně užily.
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Postup Sk Nošovice – Lhoty do 1.B

Zájezd SK Nošovice-Lhoty do Svederníku

Krásné druhé místo v tabulce, neskutečných 25 výher, 1 remíza, jen 4 prohry, 111 nastří-
lených gólů. To vše nás dovedlo k historickému postupu do 1. B třídy. 

V sobotu 25. května jsme se vydali na 
cestu k sousedům na Slovensko vařit 
již tradiční kapustnici. Pro sportovce 
to byl první výjezd, sice bohužel bez 
umístění ale zážitků nespočet. Krásná 
atmosféra, super organizace, skvělí 
lidé to vše nám Svederník poskytl 
a budeme se těšit někdy příště na 
pokračování v tradici.
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SK NOŠOVICE-LHOTY 
Vás srdečně zve na 

33. ročník 
 

TURNAJ STARÝCH 
GARD 

 
 
 

 Místo: hřiště NIŽNÍ LHOTY 
 Termín: 29. 6. 2024 od 13 hodin 
 Občerstvení zajištěno   
 Rozhodčí  -  OFS  FM 

 
 
Nošovice-Lhoty    -   Dobrá       13.00 
 
Dobratice              -   Lučina    13.50 
 
Nošovice-Lhoty    -   Lučina    14.40 
 
Dobrá                -   Dobratice                       15.30    
       
Dobratice              -   Nošovice-Lhoty  16.20 
 
Lučina             -   Dobrá     17.10 

 

Pozvánka
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Dodgeball aneb trochu jiná vybíjená – Rudí orli FM 
mistři České republiky a Moravské ligy

Sourozenci Antonín a Václav Řehovi z Nošo-
vic spolu s dalšími juniory ovládli Mistrovství 
České republiky, v dodgeballe, které proběhlo 
v sobotu 1. 6. v Kopřivnici za účasti celkem 
dvanácti týmů z celého Česka. V loňském roce 
toto mistrovství vyhráli naprosto s přehle-
dem a patřil jim historicky první titul ČR v ju-
niorské kategorii.

Letos byl pro frýdecko-místecký tým hlavní cíl 
obhájit titul, což znamenalo porazit minimálně 
dva soupeře ve skupinové fázi a postoupit do 
play-off. Pod stejným vedením jako v roce 
2023, třetího ze sourozenců Řehových, Davi-
da jako trenéra, se jim to nakonec podařilo, 
když zdolali tým Kopřivnice B a Jevišovic B. 
Nestačili po velmi vyrovnaném zápase pouze 
na Liberec A. Tato prohra byla pro naše, dosud 
nikdy neporažené orly takové nakopnutí, že 
po postupu do čtvrtfinále, semifinále, a ná-
sledně finále nenechali nikoho na pochybách, 

kdo je král. Postupně porazili tým Jevišovic A, 
následně v semifinále vrátili porážku ze sku-
piny Liberci A a v napínavém finále si poradili 
i týmem Kopřivnice. Ovládli tak Mistrovství 
České republiky a obhájili titul Mistrů ČR pro 
rok 2024. Pokud byste měli zájem si tento 
sport zahrát, ať už jen tak pro radost nebo 
začít profesionálně, vem kámošku nebo ká-
moše a přijď na naše tréninky jsou každou 
středu na 11. ZŠ od 19:30. Pro bližší informace 
navštivte naše Facebookové stránky Dodge-
ball - Frýdek-Místek, nebo náš Instagram Rudí 
Orli Frýdek-Místek. Případně se obraťte přímo 
na kluky.

Sestava družstva Rudí Orli Frýdek-Místek: hor-
ní řada zleva Michal Václavík, Patrik Maschke, 
Antonín Řeha, Tomáš Sikora, Václav Řeha, dolní 
řada zleva: podavači balónů Šimon Sikora, Ven-
dula Feixová, Andrea Mičánková, David Řeha 
(trenér)
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Pozvánka SOPM
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Placená inzerce 
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Placená inzerce 

Placená inzerce 
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